人文及社會科學集刊

第十七卷第二期

中央研究院人文社會科學研究中心

中華民國九十四年六月 臺灣 臺北 南港

人文及社會科學集刊

第十七卷第二期

程序、後果及社會正義: 論米勒的混合型正義論 梁文韜	217
民主的政治成本	271
組織內捲與列寧式政黨的調適與變遷: 中國共產黨個案分析	299
「橡皮圖章」如何轉變爲「河東獅吼」? ——立法院在台灣民主化過程中角色轉變 之探究(1950-2000) 廖達琪	343
恢復國籍的爭議:戰後旅外臺灣人的 復籍問題(1945-47)湯熙勇	393
Is the Conditional Audit Policy Necessary in a Two-Period Audit Scenario? Ruey-ji Guo, Yang-tzong Tsay and Chung-hui Liu	439

中央研究院人文社會科學研究中心

中華民國九十四年六月 臺灣 臺北 南港

Journal of Social Sciences and Philosophy

Volume 17, Number 2

June 2005

CONTENTS

Procedures, Consequences, and Social Justice: On David Miller's Hybrid Theory of Justice Man-to Leung	217
The Political Cost of Democracy	271
Organizational Involution and the Adaptability of a Leninist Political Party: The Case of the CCP Chien-min Chao, Chih-chung Chang	299
How Does a Rubber Stamp Become a Roaring Lion —The Case Study of the Transformation of the Taiwanese Legislative Yuan's Role During the Process of Democratization (1950–2000) Da-chi Liao	343
Establishing of Nationality of Overseas Formosans and Their Problems, 1945–47 Shi-yeoung Tang	393
Is the Conditional Audit Policy Necessary in a Two-Period Audit Scenario?	439

Published by

RESEARCH CENTER
FOR HUMANITIES AND SOCIAL SCIENCES
ACADEMIA SINICA

NANKANG, TAIPEI, TAIWAN REPUBLIC OF CHINA